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Hlavné mesto Slovenskej republiky Bratislavy 
 

SPRÁVA 
zo zahraničnej pracovnej cesty (ZPC) 

 
Zahraničná pracovná cesta sa uskutočnila do štátu: Taliansko, Rím 

Dátum:  30. septembra -1. októbra 2014 

Účastníci ZPC:  

Milan Ftáčnik, primátor hlavného mesta SR Bratislavy  
Jana Švecová, vedúca oddelenia zahraničných vzťahov a protokolu  

Obsah rokovania:  

  
 Primátor Bratislavy Milan Ftáčnik sa v dňoch 30. septembra-1. októbra 2014 zúčastnil 
konferencie primátorov hlavných miest členských štátov Európskej únie v Ríme.  
 Stretnutie primátorov európskych metropol za účasti Komisára pre regionálnu politiku 
EÚ Johannesa Hahna malo za cieľ stimulovať diskusiu o posilnení úlohy miest v európskej 
politike a zefektívniť tak dialóg o vytvorení tzv. urbánnej politiky EÚ. K 
 Konferencia, organizovaná primátorom Ríma Ignaziom R. Marinom pri príležitosti 
talianskeho predsedníctva v EÚ, je v poradí už tretím fórom primátorov hlavných miest za 
posledné dva roky. Do diskusie sa zapojili primátori ďalších európskych metropol ako Paríž, 
Viedeň, Helsinki, Brusel, Atény, Záhreb, Sofia, Bukurešť, ako i námestníci primátorov 
ostatných hlavných miest európskej dvadsať osmičky.  
 
 Komisár pre regionálnu a urbánnu politiku EÚ J. Hahn vo svojom úvodnom vystúpení 
zdôraznil, že v Bruseli sa schyľuje ku dohode o koncepcii urbánnej politiky; je však dôležite, 
aby sa dialóg o danej politike viedol aktívne nielen na úrovni EÚ, ale aj samotných miest. 
 
 Primátor Ftáčnik aktívne vystúpil na konferencii primátorov s niekoľkými 
príspevkami. Zdôraznil, že je potrebné intenzívne pokračovať v diskusii o vytvorení mestskej 
politiky EÚ, nakoľko väčšina európskych politík má dopad na mestá a tie môžu výrazne 
prispieť k ich naplneniu Zároveň uviedol, že všetky sektorové európske politiky musia 
reflektovať aj mestský rozmer a prispievať tak k naplneniu cieľov Európa 2020 o 
udržateľnom inteligentnom a inkluzívnom rozvoji Európy.  
 Za prioritné oblasti mestskej politiky primátor Milan Ftáčnik označil životné 
prostredie, energetickú efektívnosť, mestskú mobilitu, urbánne plánovanie, ekonomický rast, 
adaptáciu na zmenu klímy a otvorenosť samospráv s aktívnou účasťou občanov na 
spolurozhodovaní. 
 Primátor Bratislavy rovnako uviedol, že je naďalej dôležité do dialógu o obsahu 
urbánnej politiky aktívne zapájať všetky relevantné subjekty - mestá, existujúce združenia 
miest a regiónov (najmä Eurocities) a národné ministerstvá zodpovedajúce za danú 
problematiku. Zároveň dodal, že v tejto diskusii je potrebné si vypočuť názory nielen 
hlavných miest, ale i ostatných miest, ktoré sú prirodzenými centrami ekonomického a 
sociálneho rozvoja krajín.  
 
  K mechanizmu organizácie stretnutí primátorov hlavných miest sa názory rôznia. 
Eurocitities navrhuje, aby sa dané stretnutia uskutočňovali jedenkrát za dva roky v Bruseli; 
niektorí primátori sa vyslovujú za prepojenie daných stretnutí s predsedníctvom krajín v EÚ či 
využívaním iných už existujúcich rokovacích platforiem - napr. UCEU (Únia hlavných miest 
EÚ).  
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  Politickí predstavitelia hlavných miest čl. krajín EÚ sa zhodli na nasledujúcich 
záveroch: 

• hlavné mestá čelia obdobným problémom a výzvam; 
• posilniť úlohu miest a regiónov v európskom meradle; 
• presadzovať spravodlivé a presnejšie rozdeľovanie finančných prostriedkov z EÚ 

medzi mestá a regióny; 
• zvýšiť podiel európskych dotácii do hlavných miest a miest; 
• efektívne využívať existujúce prostriedky a mechanizmy na podporu miest; 
• podporovať „eco-friendly“ politiku; 
• prioritné oblasti – životné prostredie, sociálna inklúzia a kohézia (s akcentom na úlohu 

vzdelávania). 
 
 Na návrh primátora Ríma sa závery z daného stretnutia zapracujú do informačného 
materiálu o urbánnej politike, ktorý bude adresovaný novému komisárovi EK Jeanovi-
Claudovi Junckerovi. Následne sa vytvorí skupina primátorov hlavných miest, ktorá bude 
žiadať o osobné prijatie u šéfa EK (Pozn.: primátor M. Ftáčnik vyjadril záujem zúčastniť sa 
vyjednávaní u vedenia EK).  
 
  Primátor Ftáčnik absolvoval v rámci konferencie aj krátke bilaterálne stretnutie 
s rôznymi európskymi primátormi.   
   
 
 
Vyhodnotenie z hľadiska splnenia účelu ZPC a odborného prínosu: 
 

• účasť na  dialógu so štruktúrami EÚ o úlohe miest a regiónov; 
• udržiavanie a nadväzovanie nových kontaktov s primátormi a zástupcami hlavných 

miest EÚ (ako na úrovni primátora, tak i na úrovni zahraničných vzťahov). 
 
Konkrétne úlohy, ktoré vyplynuli z výsledkov rokovania účastníka / účastníkov ZPC: 
 
 Z predmetnej ZPC vyplynuli nasledujúce úlohy: 
 

• rokovať s talianskou stranou o účasti primátora Ftáčnika vo vyjednávacej  skupine 
s EK; (OZVP). 

 
 
 
 
 
V Bratislave dňa 6. októbra 2014   Podpis účastníka / účastníkov ZPC 


